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Artikel van Stichting Red de Hout d.d. 17 juli 2020 

"Kansen voor de Hout, ziekenhuis en Alkmaar nu aanbesteding is mislukt

Het is een van de meest beschamende dossiers van de gemeente Alkmaar: de nieuwbouw voor 
Noordwest Ziekenhuis. De redenen zijn simpel samen te vatten: 1) Openbaarheid bij 
Vaststellingsovereenkomst? Mislukt. 2) Inspraak en participatie? Mislukt. 3) Goede oplossing voor het 
parkeren? Mislukt. 4) Bescherming zeldzame vleermuizen? Mislukt. 5) Inbreien op bestaande locatie om 
zo het eerder van de Hout gestolen gebied terug te geven? Mislukt. 6) Behoud vleugel Westerlicht? 
Mislukt. 7) Integraal beleid voor bestaande natuur in het hart van de stad? Mislukt. 8) Een integrale 
strategie voor de verkeerssituatie? Mislukt…

Wij kunnen nog wel even doorgaan, maar wellicht is het beter om te kijken naar de kansen die er nu 
liggen voor de Hout, het ziekenhuis en de gemeente Alkmaar. We zetten nog even wat zaken op een rij, 
want de strijd is nog niet voorbij. Maak daarom uw vrienden lid van Red de Hout! Samen staan we sterk.

• Herstart Klankbordgroep

Red de Hout is altijd constructief geweest en we hebben gewaarschuwd voor al dit soort op de loer 
liggende problemen. Daarom pleiten we nu voor een frisse herstart van de inspraak via de 
Klankbordgroep. Dan kunnen op zijn minst een aantal belangrijke vlekken uit dit flodderdossier worden 
weggewerkt. Als gemeente en ziekenhuis de handschoen echter niet oppakken dan maken wij gebruik 
van de andere mogelijkheden die er zijn om deze kwestie in het voordeel van ons stadspark op te lossen. 
Laat dat ook duidelijk zijn. Gemeente en NWZ hebben het hard gespeeld, dus dan mogen wij dat ook 
doen. Zo simpel is het. Maar we zitten er niet op te wachten.

• Feiten

Wij durven oprecht te zeggen dat wij niet rancuneus zijn. Niettemin willen we wel graag de feiten blijven 
benoemen en die pakken in vrijwel alle gevallen negatief uit voor Alkmaar en NWZ. Op het gebied van 
natuur, milieu, duurzaamheid en klimaatbestendige stad ondersteunt de wetenschap al onze 
argumenten volledig. Maar waarom wordt er niet naar geluisterd? Krijgen we dan straks dezelfde 
situatie als met het stikstofdossier? Eerst als overheid alles de soep in laten draaien en dan ineens alles 
op slot zetten? Het is niet nodig als men nu tot inkeer komt. Want die drie peperdure fasen nieuwbouw, 
die zeventien jaar zouden gaan duren, lijken inmiddels verder weg dan ooit.

• Groene schuilkelder

We weten met z’n allen al heel lang dat onze planeet er slecht voor staat en dat natuur steeds zeldzamer 
wordt. De Hout daarentegen is een oase van rust en biodiversiteit. Het is onze groene schuilkelder. Het is 
een genezend bos; ook dat is wetenschappelijk bewezen. En er leven wel meer dan duizend 
verschillende soorten dieren en planten (wij mensen zijn maar één soort). Waarom wil dan juist een 
ziekenhuis het mooiste deel van ons stadspark slopen? Het antwoord ligt voor de hand, al is het voor 
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veel mensen nog niet duidelijk. Het heeft alles te maken met projectontwikkeling. Ze hebben de Hout 
voor een prikkie van de gemeente gekregen zodat ze in de toekomst aan de kant van de 
Kennemerstraatweg een aantal stukken grond en wat panden peperduur kunnen verkopen. Want een 
ziekenhuis is tegenwoordig een projectontwikkelingsmaatschappij die ook aan zorg doet… (helaas).

• ‘I’ll scratch your back…’

NWZ en Alkmaar spannen eveneens onder één hoedje waar het gaat om de situatie in het verlengde van 
de Metiusgracht. Daar wil Alkmaar samen met NWZ aan projectontwikkeling doen. Ze helpen elkaar zo 
een handje. Of in rond Nederlands gezegd: ‘I’ll scratch your back if you scratch mine’. De grote verliezer 
is in alle gevallen de Alkmaarderhout en dan met name de Westerhout. Bovendien betaalt de burger al 
die wanprestaties en die verkapte staatssteun in de vorm van belastingen.

• Leugens

Nog even over alle leugens van NWZ en Alkmaar tot nu toe. We moeten ze benoemen om helderheid te 
krijgen over de motieven. Vele tientallen jaren geleden werd al beloofd – zwart op wit – dat er nooit 
meer aan de Hout getornd zou worden na de laatste verbouwing van het ziekenhuis. Afijn: niets blijkt 
minder waar. Dan waren er de lange looplijnen en de aanrijroutes en alle andere flauwekul, terwijl van 
meet af aan gesteld hebben dat de nieuwe technologieën de gezondheidszorg volledig zullen 
veranderen. Er komen overal in Nederland, en ook in Alkmaar en omgeving, in hoog tempo steeds meer 
particuliere klinieken. Daarnaast zullen veel meer zaken digitaal afgehandeld worden, iets wat men nu 
ook schoorvoetend toegeeft en waarbij ze zich verschuilen achter de Covid 19-kwestie. Maar dit proces 
is al lang gaande. Het toont eerder aan dat NWZ hierin achter is gebleven. Wellicht is er te veel tijd 
verknoeid met dit prestigieuze project? Hoezo prestigieus? Nou, als de gretige bouwers het niet kunnen 
maken voor het geboden geld dan betekent het wellicht dat er veel te veel toeters en bellen aan zitten 
die peperduur zijn en/of te ingewikkeld. Bovendien: wat hebben al die plannen tot nu toe al niet gekost? 
Follow the Money heeft eerder berekend dat er de afgelopen twintig jaar al zeker 20 miljoen euro is 
verdampt. En niemand spreekt het tegen…

• Handjeklap

We kunnen gerust stellen dat het ziekenhuis vele malen compacter kan worden vormgegeven dan wat 
men – vooral vanuit prestige oogpunt – van plan was te doen. Maar zo ging het niet. De gemeente 
geloofde alles wat NWZ beweerde, zo lang het ziekenhuis maar in de stad wilde blijven. Dat gaf ruimte 
voor handjeklap, dat moge duidelijk zijn. Toen ook de Omgevingsdienst nog bleek te willen meewerken 
aan de vergunningverlening was alles in kannen en kruiken. Je zet het aantoonbaar bedenkelijke Sweco 
aan het werk (hierover hebben we al veel geschreven) en je krijgt de natuurrapporten die je wilt. Dat 
gaat bij andere projecten in Nederland ook zo, waarom kan het dan niet in Alkmaar? En wij vertrouwen 
de Omgevingsdienst al helemaal niet gezien de ontwikkelingen rond Tata, Schiphol en de Formule 1. 
Deze instantie is onderdeel van het probleem.

• Open discussie

Afrondend: we kunnen een punt zetten achter alle kwalijke zaken als nu door NWZ en gemeente contact 



wordt opgenomen met de bewoners in de directe omgeving en met de voormalige leden van de 
Klankbordgroep. Dan willen we een open discussie, waarbij er gekeken wordt naar de kansen die er 
liggen om zowel een goed compact ziekenhuis te ontwikkelen als een nog betere Alkmaarderhout. De 
beloofde compensatie van bomen kan van tafel als de Hout wordt gespaard. Uiteraard staan we ervoor 
open als de Hout wordt versterkt, want nieuwbouw mag voor de verandering ook wel eens tot 
verbetering van de natuur leiden, iets wat eigenlijk nooit het geval is. De route voor de ambulances mag 
sowieso nooit door de Hout komen te lopen. Dat is een gevaar voor zowel de mensen die in het nieuwe 
Westerlicht komen te werken als de mensen die in de Hout willen recreëren en sporten.

• ‘Niet alles kan…’

‘Niet alles kan’, zei Johan Remkes over de tijden waarin we nu leven. Hij is een van de weinige VVD’ers 
die op zijn minst met open vizier kijkt. Ook in Alkmaar kan niet alles. De gemeente zit op zwart zaad en 
heeft veel projecten in gang gezet waarbij ze garant staat. Met deze aanbestending en met Covid 19 is 
wel gebleken dat de toekomst niet helder is. We zullen sneller moeten innoveren en bij de nieuwbouw 
van het ziekenhuis ligt op dit gebied een grote kans.

• Wie durft?

Gezondheidszorg is in de toekomst compacter, beter, sneller, duurzamer en vooral: gezonder. Daarom is 
een bouwtijd van 17 jaar ook belachelijk, dat niemand in de gemeenteraad dat heeft durven benoemen 
is sowieso al onbegrijpelijk. Dit jaar alleen al is alles anders dan vorig jaar. Wie kan verder dan vijf jaar 
vooruit kijken? Niemand! Alleen daarom al is het een mislukt idee. Bovendien: ziekenhuizen leven voor 
een groot deel op een draaimolen van perverse prikkels waardoor de kosten van de zorg volledig uit de 
bocht zijn gevlogen. Dat is door de jaren heen zo gegroeid en niemand heeft er iets aan willen doen. 
Gelukkig worden veel mensen inmiddels wakker en zien in dat gezondheid begint bij een betere 
levensstijl, een groene stad, duurzaam voedsel en een gezonde leefomgeving. De Hout is op al deze 
punten een goudmijn. Welke politieke partij in Alkmaar durft de discussie open te breken om dit duistere 
en zwaar bevlekte dossier schoon te poetsen?" 
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